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Stadsstyrelsen § 65 23.03.2020

Mötets laglighet och beslutförhet

STST § 65

Beslut: Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutsfört.

  Stadsstyrelsen beslutade enhälligt ta upp tilläggslistans ärenden
”Fortsatt användning av sommarstugetomter” och ”Att inleda
samarbetsförfarande för att verkställa permitteringar” för
behandling.

 ---
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Stadsstyrelsen § 66 23.03.2020

Protokolljusterare

STST § 66

Beslut: Till protokolljusterare valdes ledamöterna Juha Karvonen och Ralf
Sjödahl.

 ---
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Tekniska nämnden § 114 26.08.2014
Tekniska nämnden § 54 26.05.2015
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 71 23.05.2019
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 26 27.02.2020
Stadsstyrelsen § 67 23.03.2020

Delgeneralplan för vindkraft i Tetom i stadsdelen 30, Pernå

545/10.02.02/2014

TN § 114 
Beredning: Tf stadsarkitekt Anneli Naukkarinen, tfn 0440 555
403.

Aktualisering av delgeneralplan med rättsverkan.

Ilmatar Loviisa Oy föreslår att en delgeneralplan för vindkraft
påbörjas på området av Rökärrsmalmarna på fastigheten
434-470-1-48 med närområde. Det är fråga om en vindkraftspark
med högst 9 vindmöllor.

Enligt den vindkraftsutredning som Lovisa stad låtit göra utgör
området i fråga ett av de områden som lämpar sig för
vindkraftsproduktion. Området utgör också vindkraftsområde i
etapplandskapsplan 4 för Nyland som är under beredning. 

Markägarna och grannmarkägarna har fått information om ärendet.

Vindkraftsaktören svarar för planläggningskostnaderna.

Bilaga 80 lägeskarta, karta över området, initiativskrivelsen

Föredragning: Tekniska direktören Ulf Blomberg

Förslag: Tekniska nämnden beslutar att delgeneralplanen för vindkraft på
området av Rökärrsmalmarna aktualiseras.

Beslut: Nämndens beslut är i enlighet med föredragandens förslag.

 ---

TN § 54 
Beredning: Stadsarkitekt Maaria Mäntysaari, tfn 0440 555 403.

Målet med planen är att utarbeta en delgeneralplan som ger
möjlighet att bygga vindkraftverk och därtill hörande
elöverföringsnät, elstationer och servicevägar på
planeringsområdet. Delgeneralplanen görs upp som en generalplan
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med rättsverkan, där i enlighet med 77a § i markanvändnings- och
bygglagen (MBL) bestäms om att använda planen som grund för
beviljande av bygglov för vindkraftverk. Särskilda krav på
innehållet i en generalplan gäller utbyggnad av vindkraft (77b
MBL), utöver vad som annars föreskrivs om uppgörande av en
generalplan. De särskilda kraven på innehållet förpliktar att se till
att:
1. generalplanen styr byggandet och annan områdesanvändning på
området tillräckligt
2. den planerade utbyggnaden av vindkraft och annan planerad
markanvändning lämpar sig för landskapet och omgivningen
3. det är möjligt att ordna vindkraftverkets tekniska service och
elöverföring.

Genom kungörelse 9.9.2014 meddelades i lokaltidningarna och på
stadens anslagstavla om att delgeneralplanläggningen på området
påbörjats. Ett avtal om ersättning av de kostnader som uppkommer
av uppgörandet av generalplanen gjordes 9.9.2014 med
vindkraftsaktören. Försvarsmakten gav sitt utlåtande på våren
2015 och därefter har planläggningen framskridit.

Samråd mellan myndigheterna under den inledande fasen hölls
25.11.2014. Under samrådet behandlades bland annat
utgångspunkterna för planeringen, utstakningen av HELI-banan i
landskapsplanen, utredningarna som ska uppgöras för planen,
projektets tidtabell och programmet för deltagande och bedömning
av delgeneralplanen. Under delgeneralplaneringen uppgörs
följande utredningar: en analys av synlighetsområde, en utredning
av landskap och kulturmiljöer, ett fotomontage, en arkeologisk
inventering, en utredning av buller och rörliga skuggor, en
utredning av vegetations- och naturtyper, en utredning av
flygekorrar och skogshönsfåglar, en utredning av häckande fåglar,
en uppföljning av höstflyttningen (2014), en uppföljning av
vårflyttningen (2015), en utredning av fladdermöss och en
Natura-behovsprövning om projektets konsekvenser för
Pernåvikarnas och Pernå skärgårds havsskyddsområde (SCI/SPA).
Ilmatar Oy fick beslutet om behovsprövning av
miljökonsekvensbedömning av projektet 10.6.2014. Det behövs
inte göras upp någon miljökonsekvensbedömning. I stycket 6 i
planbeskrivningen behandlas delgeneralplanens
konsekvensbedömning närmare.

I utkastet till delgeneralplan har anvisats plats för nio
vindkraftverk. Det är möjligt att bevilja bygglov för vindkraftverk
som till sin totalhöjd är högst 220 meter. I planen anvisas därtill
riktgivande platser för nya vägförbindelser eller sådana
vägförbindelser som betydligt ska förbättras och för en elstation.
Till sin områdesreservering är hela planområdet anvisat som jord-
och skogsbruksdominerat område. 
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Bilaga 26 Program för deltagande och bedömning, karta över
utkastet till delegeneralplan med beteckningar och bestämmelser,
planbeskrivning med utredningar och bilagor samt promemorian
från samrådet mellan myndigheterna 27.11.2014. 

Föredragning: Tekniska direktören Ulf Blomberg

Förslag: Tekniska nämnden beslutar offentligt framlägga det uppdaterade
programmet för deltagande och bedömning samt planutkastet av
delgeneralplanen för vindkraft, Rökärrsmalmarna, stadsdelen 30,
Pernå, Tetom och be om utlåtanden om planutkastet.

 Behandling: Niina Ahlfors från Ramboll Oy presenterade planutkastet och de
uppgjorda utredningarna. Hon avlägsnade sig från sammanträdet
innan den egentliga behandlingen.

  Ledamot Hämäläinen föreslog att det i planbeskrivningen tillfogas
följande:

  Under planprocessen ska planens konsekvenser också för
ekonomin bedömas på det sätt som markanvändnings- och
bygglagen förutsätter. Folkmängden i Pernå ökade med 6 % under
2000 - 2007. Tyngdpunkten för ökningen låg i Forsby. I Lovisa
stads bostadspolitiska program utgör Forsby ett regionalt
tyngdpunktsområde inom bostadsbyggandet. Delgeneralplanen för
vindkraft i Tetom uppgörs på ett cirka två kilometers avstånd från
Forsby.  

  Tekniska nämnden förutsätter att antalet bostadshus eller
invånarantalet inom närlandskapsområdet (0 - 6 km) inbegrips i
delgeneralplanens material liksom också en utredning om
vindkraftsområdets konsekvenser för Forsbyområdets attraktivitet.

  Föredraganden föreslog att ärendet beaktas i planbeskrivningen
och i programmet för deltagande och bedömning.

Beslut: Tekniska nämnden beslutade framlägga det uppdaterade
programmet för deltagande och bedömning samt planutkastet för
delgeneralplanen för vindkraft, Rökärrsmalmarna, stadsdelen 30,
Pernå, Tetom offentligt och be om utlåtanden om planutkastet.

  Därtill beslutade nämnden tillfoga det av ledamot Hämäläinen
föreslagna texttillägget i planbeskrivningen.

 ---
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NLIN § 71

Beredning: stadsarkitekt Maaria Mäntysaari, tfn. 0440 555 403.

Planutkastet var offentligt framlagt 16.6–10.8.2015. Det lämnades
in 15 st utlåtanden. Efter detta har planens planeringsområde,
projektstorlek och kraftverkens platser ändrats. Därför har det
utarbetats ett annat planutkast.

Med delgeneralplanen anvisas platser för åtta
vindkraftverksområden där det går att bevilja bygglov. Med
planen anvisas också riktgivande placering av nya vägförbindelser
respektive vägförbindelser som kräver betydlig förbättring samt en
elstation och det skapas beredskap för att HELI-banan senare ska
dras över området. Beträffande områdesreservering är
planområdet anvisat som jord- och skogsbruksdominerat område
samt vattenområde. Vindkraftverkens planerade navhöjd är 180
meter och totalhöjden över havsnivån får inte överstiga 340 meter
(m ö.h.). Vindkraftverken kopplas till en elstation, som ska byggas
på planeringsområdet, med 20–36 kV jordkablar som i första hand
dras i kabeldiken som grävs i anslutning till servicevägarna. 

Bilaga 39
– Planutkast med beteckningar och bestämmelser
– Planbeskrivning med bilagor.

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden fastställer gränsen för
planeområdet och beslutar att offentligt framlägga planutkastet,
delgeneralplan för vindkraft i Tetom i stadsdelen 30 Pernå, samt
be om utlåtande om planutkastet. 

Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag. 

Ett evenemang för allmänheten ordnas 6.6.2019. 

Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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NLIN § 26

Beredning: stadsarkitekt Maaria Mäntysaari, tfn 0440 555 403

Utkast II till delgeneralplan var framlagt 31.5–1.7.2019. Ett möte
för allmänheten angående planutkastet ordnades 6.6.2019. Om
planutkastet begärdes myndighetsutlåtanden: 12 utlåtanden
lämnades in. Det framställdes 22 åsikter om utkastet. Den
namninsamling som Forsby Byaförening startat på webben
undertecknades av 211 personer och namninsamlingen i
pappersform av 192 personer. 

Vid hörandet i planens beredningsskede (planutkast II) kom det
utlåtanden från Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland
(NTM-centralen), Nylands förbund, Transport- och
kommunikationsverket, Museiverket, Kymmenedalens Elnät,
Finlands naturskyddsförbund Nylands distrikt, Borgå Museum,
Borgånejdens fågelförening, Lovisa jaktvårdsförening,
Försvarsmakten, byggnads- och miljönämnden i Lovisa stad och
Trafikledsverket. De bemötanden som uppgjorts med anledning av
responsen finns som bilaga till planbeskrivningen. Responsen har
beaktats på följande sätt:

 På grund av utlåtandet från Nylands förbund fogas PM:t om
förhandlingen om HELI-banan 20.10.2014 som bilaga till
planbeskrivningen. Utöver detta infogas ett utdrag ur banplanen i
planbeskrivningstexten (Ramboll 2014).

 Borgå museum har i sitt utlåtande framfört att man bör överväga ett
förfarande med miljökonsekvensbedömning (MKB) för projektet.
Ilmatar Lovisa Ab fick ett beslut om behovsprövning av MKB för
vindkraftsprojektet 10.6.2014. Enligt det beslutet förutsätter projektet
inte ett MKB-förfarande. Efter att projektplanen ändrats har man
beslutat begära ett nytt beslut om behovsprövning av MKB för det
andra planutkastets projektplan våren 2019. NTM-centralen utfärdade
sitt beslut om behovsprövning av MKB 16.10.2019. Enligt beslutet
ska ett bedömningsförfarande enligt lagen om
miljökonsekvensbedömning (252/2017) inte tillämpas på projektet.
Utlåtandet beaktas i projektplaneringen.

 På grund av Transport- och kommunikationsverkets utlåtande
kommer man, för att utreda konsekvenserna för
kommunikationsförbindelserna i området, att mäta de nuvarande
signalerna innan vindkraftsparken byggs och göra jämförande
mätningar för att konstatera eventuell påverkan efter att parken har
byggts. Den projektansvariga informerar om vindkraftsprojektet.

 På grund av Trafikledsverkets utlåtande kompletteras bestämmelsen
för vindkraftsområdet på följande sätt: Vindkraftverkens torn får inte
placeras inom bansträckningens skyddszon.

 På grund av Kommunikationsverkets utlåtande kompletteras
planbeskrivningen med uppgifter om närmaste radio- och TV-master.
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 På grund av åsikterna kompletteras bedömningen av hälsopåverkan i
planbeskrivningen med tidigare publicerade undersökningar om
vindkraftens inverkan på hälsan.

 På grund av utlåtandet från Finlands naturskyddsförbund Nylands
distrikt kompletteras bestämmelsen för luo-2 vid Ninjärv på följande
sätt: ”Vid planering av området ska beaktas att objektets förhållanden
ska bevaras och naturvärdena tryggas.”  

Efter det att planutkastet varit framlagt har utredningarna
kompletterats. Bland annat har man gjort en prövning av om en
Natura-bedömning behövs, en utredning av växtlighet och
naturtyper, en utredning av häckande fågelarter, en
rovfågeluppföljning och en modellering av flyttfåglars kollisioner. 

Teknologiska forskningscentralen VTT Ab håller på att undersöka
hur vindkraft påverkar hälsan. Stadsfullmäktige i Lovisa stad har
föreslagit att en aftonskola ordnas innan delgeneralplanen
behandlas. Stadsfullmäktige har önskat att Panu Maijala, forskare
på VTT, deltar i aftonskolan och presenterar undersökningen om
vindkraftens hälsoeffekter. Resultaten av undersökningen
presenteras i mars för en styrgrupp bestående av representanter för
ministerierna. Denna grupp beslutar om offentliggörandet av
resultaten. 

Vindkraftsaktören Ilmatar Windpower Abp önskar att
planförslaget behandlas, så att projektet framskrider.

Bilaga 13 Planförslag med beteckningar och bestämmelser,
planbeskrivning med bilagor

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar att offentligt
framlägga planförslaget, delgeneralplan för vindkraft i Tetom i
stadsdelen 30, Pernå, och begära utlåtande om det. 

 Behandling: Ilmatar Ab har skickat en skrivelse för kännedom. Skrivelsen
delades ut på sammanträdet (bilaga 13-03).

Ordförande föreslog att vindkraftsplanen inte framläggs officiellt i
och med att omständigheterna har ändrat under
detaljplaneprocessen (bilaga 13-04). Ledamöterna Hagfors och
Mettinen understödde förslaget.

 Omröstning: Den föredragandes förslag JA fick 2 (två) röster (Bruce och
Grundström) och ordförande Sjödahls förslag fick 7 (sju) röster
(Hämäläinen, Skogster, Malmivaara, Kähärä, Hagfors, Mettinen
och Sjödahl).
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Beslut: Vindkraftsplanen framläggs inte officiellt, resultat av omröstning. 

Föredragande Joakim Holmström lämnade avvikande mening i
ärendet.

 ---

 Stadsstyrelsen använder sin upptagningsrätt; sammanträde 23.3.2020

STST § 67
 Beredning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

 Stadsarkitekt Maaria Mäntysaari beredde den offentliga
framläggningen av delgeneralplanen för vindkraft i Tetom och
föreslog att utlåtanden om planen begärs. Eftersom näringslivs-
och infrastrukturnämnden beslutade att inte framlägga planen
offentligt meddelade jag att jag utövar min övertagningsrätt och
för ärendet till stadsstyrelsen för behandling. Stadsarkitektens
beredning, vilken jag instämmer med, var följande:

 Utkast II till delgeneralplan var framlagt 31.5–1.7.2019. Ett möte
för allmänheten angående planutkastet ordnades 6.6.2019. Om
planutkastet begärdes myndighetsutlåtanden: 12 utlåtanden
lämnades in. Det framställdes 22 åsikter om utkastet. Den
namninsamling som Forsby Byaförening startat på webben
undertecknades av 211 personer och namninsamlingen i
pappersform av 192 personer.

 Vid hörandet i planens beredningsskede (planutkast II) kom det
utlåtanden från Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland
(NTM-centralen), Nylands förbund, Transport- och
kommunikationsverket, Museiverket, Kymmenedalens Elnät,
Finlands naturskyddsförbund Nylands distrikt, Borgå Museum,
Borgånejdens fågelförening, Lovisa jaktvårdsförening,
Försvarsmakten, byggnads- och miljönämnden i Lovisa stad och
Trafikledsverket. De bemötanden som uppgjorts med anledning av
responsen finns som bilaga till planbeskrivningen. Responsen har
beaktats på följande sätt:

 På grund av utlåtandet från Nylands förbund fogas PM:t om
förhandlingen om HELI-banan 20.10.2014 som bilaga till
planbeskrivningen. Utöver detta infogas ett utdrag ur banplanen i
planbeskrivningstexten (Ramboll 2014).

 Borgå museum har i sitt utlåtande framfört att man bör överväga
ett förfarande med miljökonsekvensbedömning (MKB) för
projektet. Ilmatar Lovisa Ab fick ett beslut om behovsprövning av
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MKB för vindkraftsprojektet 10.6.2014. Enligt det beslutet
förutsätter projektet inte ett MKB-förfarande. Efter att
projektplanen ändrats har man beslutat begära ett nytt beslut om
behovsprövning av MKB för det andra planutkastets projektplan
våren 2019. NTM-centralen utfärdade sitt beslut om
behovsprövning av MKB 16.10.2019. Enligt beslutet ska ett
bedömningsförfarande enligt lagen om
miljökonsekvensbedömning (252/2017) inte tillämpas på
projektet. Utlåtandet beaktas i projektplaneringen.

 På grund av Transport- och kommunikationsverkets utlåtande
kommer man, för att utreda konsekvenserna för
kommunikationsförbindelserna i området, att mäta de nuvarande
signalerna innan vindkraftsparken byggs och göra jämförande
mätningar för att konstatera eventuell påverkan efter att parken har
byggts. Den projektansvariga informerar om vindkraftsprojektet.

 På grund av Trafikledsverkets utlåtande kompletteras
bestämmelsen för vindkraftsområdet på följande sätt:
Vindkraftverkens torn får inte placeras inom bansträckningens
skyddszon.

 På grund av Kommunikationsverkets utlåtande kompletteras
planbeskrivningen med uppgifter om närmaste radio- och
TV-master.

 På grund av åsikterna kompletteras bedömningen av
hälsopåverkan i planbeskrivningen med tidigare publicerade
undersökningar om vindkraftens inverkan på hälsan.

 På grund av utlåtandet från Finlands naturskyddsförbund Nylands
distrikt kompletteras bestämmelsen för luo-2 vid Ninjärv på
följande sätt: ”Vid planering av området ska beaktas att objektets
förhållanden ska bevaras och naturvärdena tryggas.”

 Efter det att planutkastet varit framlagt har utredningarna
kompletterats. Bland annat har man gjort en prövning av om en
Natura-bedömning behövs, en utredning av växtlighet och
naturtyper, en utredning av häckande fågelarter, en
rovfågeluppföljning och en modellering av flyttfåglars kollisioner.

 Teknologiska forskningscentralen VTT Ab håller på att undersöka
hur vindkraft påverkar hälsan. Stadsfullmäktige i Lovisa stad har
föreslagit att en aftonskola ordnas innan delgeneralplanen
behandlas.

 Stadsfullmäktige har önskat att Panu Maijala, forskare på VTT,
deltar i aftonskolan och presenterar undersökningen om
vindkraftens hälsoeffekter. Resultaten av undersökningen
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presenteras i mars för en styrgrupp bestående av representanter för
ministerierna. Denna grupp beslutar om offentliggörandet av
resultaten.

 Vinkraftsaktören Ilmatar Windpower Abp önskar att planförslaget
behandlas, så att projektet framskrider.

 Bilaga nr 1:
 Planförslag med beteckningar och bestämmelser, planbeskrivning

med bilagor

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen beslutar att offentligt framlägga planförslaget,
delgeneralplan för vindkraft i Tetom i stadsdelen 30, Pernå, och
begära utlåtanden om det.

Beslut: Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Joakim
Holmström deltog så som kallad i behandlingen av ärendet.

  Ledamot Mikael Karlsson föreslog att ärendet remitteras.
  Ledamot Ralf Sjödahl understödde ledamot Mikael Karlssons

förslag.

Omröstning:
  Utgångsförslaget JA 4 röster (Karvonen, Bruce, Liljestrand,

Heijnsbroek-Wirén)
  Ledamot Mikael Karlssons remitteringsförslag NEJ 5 röster

(Isotalo, Sjödahl, Karlsson, Kekkonen, Mettinen)
 Ärendet remitterades för beredning.

  Ärendet remitterades för beredning.

 ---
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Stadsstyrelsen § 68 23.03.2020

Fortsatt användning av sommarstugetomter

698/10.00.02/2014

STST § 68
 Beredning och föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

 Lovisa stad äger och hyr ut 200 sommarstugetomter.
Arrendeavtalen för de samtliga tomterna är gjorda så att de
sträcker sig till 31.12.2022. Staden har givit riktlinjer om att nya
30 års avtal inte kommer att uppgöras utan tomterna helst säljs.
För de tomter som inte är säljbara erbjuds nya arrendeavtal på 5
eller 30 år.

 Ett nytt avtal på fem år med ett årsarrende som motsvarar fem
procent av tomtens värde i enlighet med den fastställda
prissättningen erbjuds för de 39 tomter på delgeneralplaneområdet
för Valkom och Gråberg där planen ännu inte är klar, de 6 tomter i
Pärombotten på ett område som enligt delgeneralplanen borde
planeras till bostadsområde, för en tomt som finns på ett
rekreationsområde, en tomt på ett område för småbåtshamn och en
tomt på en holme som är planerad för skogsbruk.

 De tre tomter inom kärnkraftverkets skyddsområde erbjuds ett nytt
kontrakt på 30 år med ett årsarrende som motsvarar fem procent
av tomtens värde i enlighet med den fastställda prissättningen.

 För alla övriga (säljbara) tomters del får de nuvarande
arrendetagarna välja mellan fyra alternativ. Svar på vilket
alternativ som föredras ska ges så tidigt som möjligt och senast
innan utgången av 2021 (i enlighet med hyresavtalets punkt 3.2).

 De fyra alternativ som erbjuds är:

A) Arrendetagaren löser in sin tomt av staden i enlighet med den
fastställda prissättningen.

B) Arrendetagaren meddelar att intresse för fortsatt hyrning inte finns
och avtalet upphör varpå Lovisa stad löser in byggnader på tomten
för 60 procent av deras tekniska värde (uppskattat av en utomstående
värderare enligt avtal).

C) Arrendetagaren säljer sin stuga tillsammans med att staden säljer
tomten på vilken stugan står till en tredje part. Hyrestagaren kommer
i så fall överens om försäljning inklusive pris med en förmedlare.
Staden står för den delen av provisionen som tomtens andel står för.
Tomtens pris bör vara i enlighet med den fastställda prissättningen.
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D) Arrendetagaren gör ett nytt arrendeavtal på 10 år med ett årsarrende
som motsvarar fem procent av tomtens värde i enlighet med den
fastställda prissättningen.

 Bilaga nr 2.

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner dessa principer och de alternativ som
framförs arrendetagarna om fortsatt användning av
sommarstugetomter. Dessa principer och alternativ offentliggörs
på stadens webbplats och samtliga hyrestagare informeras
därutöver om detta per brev. Med brevet går också en blankett för
att svara med val av alternativ samt direktiv om hur man ska svara
och därefter gå tillväga. Varje affär behandlas och godkänns
separat i stadsstyrelsen.

Beslut: Stadsstyrelsens första vice ordförande Arja Isotalo och ledamot
Mikael Karlsson anmälde jäv (grund: arrendatorer eller närstående
till arrendatorer av sommarstugetomter) och avlägsnade sig från
mötesrummet för den tiden som ärendet behandlades.

  Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Joakim
Holmström och projektledningschef Ulf Blomberg deltog så som
kallade i behandlingen av ärendet.

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 69 23.03.2020

Att ändra förvaltningsstadgan för att möjliggöra elektroniska sammanträden

297/00.01.01/2017

STST § 69
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Kommunallagen (410/2015) ger vida möjligheter för
beslutsfattande oberoende av plats. Organens sammanträden kan
även hållas med hjälp av elektroniska medel. För att det ska vara
möjligt att anordna elektroniska sammanträden ska kommunens
förvaltningsstadga möjliggöra elektroniskt mötesförfarande.

 Då Lovisa stads förvaltningsstadga förnyades inskrevs inte
bestämmelser om elektroniska sammanträden på grund av att
staden i det skedet inte hade möjligheter att verkställa de krav
lagen ställer om att de som konstateras vara närvarande står i bild-
och ljudförbindelse med varandra på lika villkor.

 I och med coronavirusepidemin har frågan om organens
möjligheter att hålla elektroniska sammanträden aktualiserats och
det är allt skäl att i förvaltningsstadgan göra de ändringar som
möjliggör elektroniska sammanträden.

 Föredragande: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att

a) följande ändringar görs i förvaltningsstadgan för att möjliggöra
elektroniska sammanträden:

Kapitel 13 § 102 Stadsfullmäktiges ordinarie sammanträde

Rubriken ändras att lyda (tillägget i kursiv): Stadsfullfullmäktiges
ordinarie sammanträde och elektroniskt sammanträde

Paragrafen ändras att lyda (ändring / tillägget i kursiv):

Stadsfullmäktige kan behandla ärendena vid ett ordinarie
sammanträde där deltagarna är närvarande på sammanträdesplatsen.
Vid ett ordinarie sammanträde kan ett elektroniskt ärendehanterings-
eller röstningssystem användas.

Alternativt kan sammanträdet hållas i en elektronisk miljö där
deltagarna deltar via en elektronisk förbindelse (elektroniskt
sammanträde). Allmänheten ska ges möjlighet att följa
stadsfullmäktiges elektroniska sammanträden via internet samt på en
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plats som anges i kallelsen till sammanträde.

Att delta i stadsfullmäktiges slutna elektroniska sammanträden är
möjligt endast på en plats där sekretessbelagda uppgifter och de
diskussioner som förs vid sammanträdet inte kan höras eller ses av
utomstående.

Stadsstyrelsen eller en tjänsteinnehavare som den utsett svarar för
att den tekniska utrustningen, systemen och
telekommunikationsförbindelserna som behövs för elektroniska
sammanträden är uppdaterade och datasäkrade på det sätt som
lagen kräver.

Kapitel 16 § 139 Sätt att fatta beslut i ett organ

Paragrafen ändras att lyda (tillägget i kursiv):

Organet behandlar ärendena vid ett ordinarie sammanträde där
deltagarna är närvarande på sammanträdesplatsen. Vid ett ordinarie
sammanträde kan ett elektroniskt ärendehanterings- eller
röstningssystem användas.

Alternativt kan sammanträdet hållas i en elektronisk miljö där
deltagarna deltar via en elektronisk förbindelse (elektroniskt
sammanträde).

Organet kan också fatta beslut i ett slutet elektroniskt
beslutsförfarande före sammanträdet (elektroniskt
beslutsförfarande). 

Stadsstyrelsen eller en tjänsteinnehavare som den utsett svarar för
att den tekniska utrustningen, systemen och
telekommunikationsförbindelserna som behövs för elektroniska
sammanträden och elektroniskt beslutsförfarande är uppdaterade
och datasäkrade på det sätt som lagen kräver.

Tilläggs en ny § 139 a) Elektroniskt sammanträde

Organet kan hålla ett sammanträde elektroniskt.

Att delta i slutna elektroniska sammanträden är möjligt endast på en
plats där sekretessbelagda uppgifter och de diskussioner som förs vid
sammanträdet inte kan höras eller ses av utomstående.

Tilläggs en ny § 139 b) Elektroniskt beslutsförfarande

Organet kan fatta beslut om ärenden i elektroniskt beslutsförfarande
i enlighet med 100 § i kommunallagen. Förfarandet kan tillämpas på
alla ärenden som hör till organets behörighet.
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Kapitel 16 § 141 Möteskallelse

Paragrafen ändras att lyda (tillägget i kursiv):

Möteskallelsen utfärdas av ordföranden eller, om han eller hon är
förhindrad, av vice ordföranden.

I kallelsen ska anges tid och plats för sammanträdet samt de ärenden
som ska behandlas (föredragningslista). I kallelsen ska anges vilket
av organets sätt att fatta beslut som iakttas vid respektive ärende.
Om ett ärende behandlas i elektroniskt beslutsförfarande, ska det i
kallelsen nämnas före vilken tidpunkt ärendet ska behandlas
elektroniskt.

Föredragningslistan ska innehålla en redogörelse för de ärenden som
ska behandlas och förslag till organets beslut. Föredragningslistan ska
sändas i samband med möteskallelsen, om inte särskilda skäl
förhindrar detta. Om föredragningslistan, bilagorna eller
kompletterande material innehåller sekretessbelagda uppgifter, ska en
anteckning om sekretess göras i handlingen.

Om särskilda skäl inte förhindrar det ska organets ledamöter och till
övriga som har närvarorätt eller närvaroplikt ges elektroniskt eller
skriftligt meddelade om organets sammanträde minst fyra dagar
innan sammanträdet.

Möteskallelsen och föredragningslistan upprättas på finska och
svenska. Bilagor som staden själv upprättat upprättas i regel på finska
och svenska.

b) Förändringarna träder i kraft omedelbart.

c) Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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Grundtrygghetsnämnden § 26 12.03.2020
Stadsstyrelsen § 70 23.03.2020

Val av ledande läkare

217/01.01.01/2020

GN 12.03.2020 § 26

 Beredning: tf ledande läkare Tero Taipale, tfn 044 505 12 10,
överläkare Katariina Borup, tfn 044 505 14 30 och
grundtrygghetsdirektör Carita Schröder, tfn 040 570 28 07.

Den ledande läkarens tjänst var officiellt lediganslagen
21.1.2020–18.2.2020. Tjänsten för den ledande läkaren blir ledig
1.4.2020 då tjänsteinnehavaren ger upp sin tjänst.

Lagen om yrkesutbildade personer inom hälso- och sjukvården
bestämmer behörighetskraven för den ledande läkarens tjänst.
Behörighetskravet för tjänsten är en i Finland auktoriserad examen
för specialistläkare inom allmänmedicin eller någon allan lämplig
specialistläkarexamen. Tidigare chefserfarenhet eller annan
erfarenhet eller utbildning i administrativa uppgifter sågs som
merit. Av de sökande förutsattes goda interaktions- och
samarbetsfärdigheter samt tillräckliga muntliga och skriftliga
färdigheter i det inhemska språket som inte är personens
modersmål.

Mercuri Urvals sakkunniga utnyttjades som hjälp vid
rekryteringen. För tjänsten som ledande läkare inlämnades två
ansökningar. Båda sökandena intervjuades. Intervjuarna var
grundtrygghetsdirektör Carita Schröder, tf ledande läkare Tero
Taipale och överläkare Katariina Borup. Stadsstyrelsens
representant under intervjun var stadsstyrelsens ordförande Mia
Heijnsbroek-Wirén. Som en del av rekryteringsprocessen
genomförde Mercuri Urval lämplighetsbedömningar av båda
sökanden.

Föredragning: tf grundtrygghetsdirektör Jaana Iivonen

Förslag: Grundtrygghetsnämnden föreslår stadsstyrelsen att Marika
Ylärakkola väljs till tjänsten som ledande läkare utifrån
ansökningshandlingarna, intervjun och lämplighetsbedömningen.
Hon fyller behörighetskraven för tjänsten. Sakkunnighet inom
allmänmedicin poängteras i valet. Den sökande har färdigheter
som förutsätts av att framgångsrikt sköta uppgiften.

  Marika Ylärakkola anställs i tillsvidare gällande tjänsteförhållande
med en prövotid på sex månader. Den ledande läkarens
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uppgiftsbaserade lön är 9 384,00 euro. Den som valts till tjänsten
ska innan mottagandet av tjänsten uppvisa ett godtagbart
läkarintyg över sitt hälsotillstånd.

  Som reserv väljs Katja Liukkonen.

  Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart

 ---

STST § 70
Förslag: Stadsstyrelsen beslutar att Marika Ylärakkola anställs i tillsvidare

gällande tjänsteförhållande med en prövotid på sex månader. Den
ledande läkarens uppgiftsbaserade lön är 9 384,00 euro. Den som
valts till tjänsten ska innan mottagandet av tjänsten uppvisa ett
godtagbart läkarintyg över sitt hälsotillstånd.

  Som reserv väljs Katja Liukkonen.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Grundtrygghetsnämnden § 3 16.01.2020
Stadsstyrelsen § 26 10.02.2020
Stadsstyrelsen § 48 24.02.2020
Stadsstyrelsen § 71 23.03.2020

Att ansluta sig till klient- och patientdatasystemet Apotti

51/00.01.02/2020

GN 16.01.2020 § 3

 Beredning: ekonomiplanerare Annette Povenius, tfn
0440 555 927, och grundtrygghetsdirektör Carita Schröder, tfn
040 570 2807

Grundtrygghetscentralens klient- och patientdatasystem och
att utveckla dem

Med datasystem avses ett program eller ett system för elektronisk
hantering av klientuppgifter inom social- och hälsovården med
vilket man sparar och upprätthåller klient- eller patientdokument
och uppgifterna i dem. Den datasystemhelhet som används vid
Lovisa stads grundtrygghetscentral behöver förnyas.
Hälsovårdstjänsterna har använt patientdatasystemet Pegasos
sedan 1994. Socialväsendet har använt systemet Pro Consona
sedan 2008. Utöver dessa har tandvården använt Mediconsult Oy:s
patientdatasystem Mediatri sedan 2018. Systemen Mediatri och
Pegasos har redan anslutit sig till det nationella patientdataarkivet
inom hälsovården, men det är inte möjligt för Pro Consona att
ansluta sig till klientdataarkivet för socialvården.

Grundtrygghetscentralen har kartlagt olika alternativa datasystem
för att få tillgång till en tidsenlig, gemensam och enhetlig
datasystemhelhet som gör det möjligt att på ett bättre sätt än
tidigare stöda verksamheten och hantera helheter. CGI:s patient-
och klientdatasystem Pegasos och Pro Consona är övergående
system. CGI kommer i framtiden att gradvis förnya bägge
systemen till Omni-system, som består av flera olika moduler
vilka uppdateras i den nuvarande tekniska miljön i enlighet med
kundens val. Målet är att Pegasos och Pro Consona har genomgått
den heltäckande omvandlingen till Omni-system fram till 2023.
Förnyelsearbetet inleds kommande år genom att den första
Omni-versionen för socialvården publiceras. Enligt planerna ska
den första Omni-versionen för hälsovården produceras senast
2021. Det verkar som om Omni kan anslutas till klientdataarkivet
för socialvården först 2023.

Utöver Pegasos, Pro Consona och Mediatri använder
grundtrygghetscentralen i Lovisa stad flera system och program
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som tillhandahålls av andra tjänsteleverantörer. På grund av detta
är den tekniska miljön splittrad och hanteringen av systemen
icke-centraliserad.

Ett regionalt enhetligt patient- och klientdatasystem (Apotti)

Apotti är ett omfattande reformprojekt som förnyar social- och
hälsovårdens verksamhet och datasystem och som syftar till
ibruktagandet av ett regionalt enhetligt datasystem som bidrar med
bättre kvalitet och gör det möjligt att utveckla verksamheten på ett
ännu bättre sätt. Bakom Apotti-systemet ligger ett långt
utvecklingsarbete där man utnyttjat de bästa sakkunniga inom
olika branscher.

KL-Kuntahankinnat Oy (numera Hansel Oy) medverkar i en
upphandlingsring som utfört konkurrensutsättningen av klient- och
patientdatasystemhelheten för kommuner och samkommuner för
social- och hälsovård. Också Lovisa stad kan ansluta sig och bli
användare av systemet i enlighet med villkoren för upphandlingen.
Lovisa stad meddelade redan 2012 Helsingfors och Nylands
sjukvårdsdistrikt om sin preliminära vilja att börja använda klient-
och patientdatasystemtjänsten Apotti. Lovisa stad måste dock fatta
ett slutgiltigt beslut inom kort, eftersom kommunerna endast har
möjlighet att ansluta sig till ramavtalet för klient- och
patientdatasystemet fram till 20.4.2020.

Utöver Helsingfors och Nylands sjukvårdsdistrikt (HNS) använder
Helsingfors, Vanda, Kyrkslätt, Grankulla, Tusby och Kervo för
närvarande Apotti. Flera kommuner håller just nu på att utreda om
Apotti lämpar sig för deras verksamhet, så också de övriga
kommunerna i östra Nyland.

Utredning om anslutning till Apotti

Till stöd för beslutsfattandet har grundtrygghetscentralen rett ut
fördelarna och riskerna med samt kraven och kostnaderna för en
anslutning till Apotti. För att kunna ansluta sig till Apotti behöver
Lovisa stad fatta beslut om anslutningen i sina förtroendeorgan
före utgången av mars månad, eftersom anslutningen ska
behandlas på Oy Apotti Ab:s bolagsstämma efter det att Lovisa
stad godkänt anslutningen och de nödvändiga avtalen ska
undertecknas före 20.4.2020. Efter beslutsfattandet genomför
Lovisa stad en ansökan om anslutning till Apotti och påbörjar
uppbyggnaden av en egen Apotti-organisation. Enligt
uppskattning kan Lovisa stad tidigast ta Apotti i bruk hösten 2021.
Det slutgiltiga beslutet om tidtabellen för ibruktagandet fattas av
Apottis styrgrupp där alla medlemmar i Apotti finns
representerade.
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Fördelar

I systemet Apotti finns både uppgifterna för patienter inom den
specialiserade sjukvården och uppgifterna för patienter inom
primärvården i samma system, vilket å sin sida förbättrar
kontinuiteten i vården. Bland annat det faktum att det enbart finns
en läkemedelslista per patient förbättrar säkerheten vid
läkemedelsbehandling. Att resultaten från laboratorieprov och
bildanalyser är tillgängliga för båda parterna minskar också antalet
överlappande undersökningar. Även om det är fråga om ett
gemensamt register förblir självbestämmanderätten hos patienten,
eftersom det alltid är patienten som godkänner eller förbjuder
överföringen av uppgifter.

Apotti erbjuder talrika funktioner och möjligheter.
Ägarorganisationerna gör upp egna riktlinjer för vilka egenskaper
som tas i bruk. Det är också möjligt att skapa en förbindelse inom
Apotti (Apotti Linkki) till Kymsote, där en del av Lovisa stads
invånare får vård. Apotti Linkki är en skyddad webbportal, via
vilken man begränsat kan dela patient-/klientuppgifter båda
vägarna till användare utanför organisationen för att förbättra
koordineringen av vården och tjänsterna. Detta är inte möjligt i de
nuvarande systemen, så förbindelsen skulle klart bidra till ökad
patientsäkerhet.

Apotti erbjuder också kommuninvånarna digitala tjänster, bland
annat via kanalen Maisa. Maisa är en kanal för digitala tjänster
mellan yrkespersoner och medborgarna. Via Maisa kan
kommuninvånaren bland annat kommunicera elektroniskt med en
yrkesperson och öppna ett videobesök för yrkespersonen, svara på
symtomförfrågningar och beställa tider. Maisa gör det möjligt för
patienten att delta i sin egen vård och anteckna uppgifter för
egenuppföljning (till exempel blodtryck och blodsockervärden).

De fördelar i helhet som Apotti-systemet erbjuder, det vill säga
enhetliga förfaranden och mätare, effektivare inriktning av
arbetstiden, minskning av negativa händelser samt elektroniska
tjänster, är alla sådant som också grundtrygghetscentralen i Lovisa
stad eftersträvar. Apotti skulle ersätta nästan alla de nuvarande
systemen som används i grundtrygghetscentralen. Apottis
allmänna stödmodell, vilken utöver lokala stödpersoner och
huvudanvändare även inkluderar stöd dygnet och året runt, är en
stor förbättring jämfört med nuläget, där stöd enbart finns att tillgå
under tjänstetid.

Riskanalys

Då frågan utreddes konstaterade man att det utöver möjligheter
finns risker med att ansluta sig till Apotti men också med att
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lämna sig utanför systemet. Utifrån riskanalysen bedömde man
dock att riskerna i anknytning till att Lovisa stad inte ansluter sig
är mer betydande än de risker som hänför sig till anslutningen.
Den eventuella anslutningen av Lovisa till Apotti infaller i
slutskedet av ibruktagandena. Således kan Lovisa stad påverka
utvecklingen av Apotti enbart under en kort tid, men är ändå
tvungen att finansiera kostnaderna för genomförandefasen i
efterskott genom anslutningsavgiften. Å andra sidan garanterar det
att man ansluter sig i slutskedet av ibruktagandena sannolikt att
systemet kan tas i bruk smidigare, då de fel som framkommit vid
inledningsfasen redan hunnit korrigeras.

Lovisa stads andel av aktiestocken är enbart cirka en procent, så
stadens rösträtt inom Apotti blir rätt liten. Eftersom det är fråga
om ett system som tillhandahålls av en enda leverantör och det
inte finns någon konkurrens, finns det också i fortsättningen risker
i anknytning till prissättningen och produktutvecklingen.
Dessutom krävs det mycket av hela personalen i och med att
verksamheten genomgår en stor förändringsprocess. Det skulle
dock även annars krävas mycket av personalen, eftersom de
system som grundtrygghetscentralen använder i vilket fall som
helst är i behov av en större förnyelse. Om Lovisa stad inte
ansluter sig till Apotti, kommer staden att vara tvungen att
genomföra den stora förnyelsen som behövs i princip helt ensam.
Det finns inte några andra systemreformsprojekt som motsvarar
Apotti i Finland. Anslutningen till Apotti förordas också av att det
inte är förnuftigt för Lovisa att bli ensamt, om de andra
kommunerna i Nyland och särskilt i östra Nyland bestämmer sig
för att ansluta sig. Trots den social- och hälsovårdsreform som är
på gång och trots resultaten av särlösningen för Nyland kommer
Oy Apotti Ab att fortsätta i sin nuvarande form.

Krav för anslutningen

Om stadsfullmäktige i Lovisa stad beslutar att Lovisa stad ska bli
delägare i bolaget och att förhandlingar ska inledas, påbörjas
förberedelserna för delägarskap. Förberedelserna inom
anslutningsprocessen inbegriper förhandlingar med Apotti
projektbyrå och också med Hansel Oy om anslutning till
upphandlingsringen. Dessutom inleds avtalsförhandlingar med Oy
Apotti Ab. Vid förhandlingarna behandlas delägarens ställning,
förpliktelser och avtal. Efter förhandlingarna beslutar bolagets
styrelse om den slutliga anslutningsavgiften och övriga villkor
samt lägger fram för bolagsstämman ett förslag till ny delägare.
Efter bolagsstämman finslipas anslutningsavtalet. Slutligen
beslutar stadsfullmäktige i Lovisa stad om godkännandet och
undertecknandet av avtalet.
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Finansiering och kommunens roll inom Oy Apotti Ab

Som ägare äger Lovisa stad bolaget Apotti tillsammans med de
andra kommunerna och HNS. I praktiken ansluts nya ägare genom
riktad aktieemission. Då en ny ägare blir delägare i bolaget utökas
bolagets aktiestock med antalet aktier som den nya ägaren innehar,
vilket innebär att den procentuella ägarandelen för de gamla
ägarna minskas i samma förhållande. Antalet aktier räknas i
förhållande till folkmängden i Lovisa och Lappträsk 2013, och då
skulle Lovisa stads andel av aktiestocken uppgå till elva aktier.

Anslutningskostnaderna består av teckningspriset och
anslutningsavgiften. För Lovisa stad utgör teckningspriset 258 000
euro, vilket förfaller till betalning i samband med anslutningen.
Teckningspriset består av aktiekapitalet och de placeringar i
fonden för inbetalt fritt eget kapital som delägarna gjort
2015–2019. Lovisa stad deltar i dessa med en andel som
motsvarar stadens ägarandel. Anslutningsavgiften för Lovisa stad
uppgår till 776 000 euro. Anslutningsavgiften baserar sig på
sådana kostnader för förberedelser för projektbyrån och
upphandlingsringen som ägarna betalat innan Lovisa stad anslutit
sig samt på en gemensam ägarfakturering, vilken består av
kostnader för produktion och administration. Både teckningspriset
och anslutningsavgiften tas i sin helhet upp i Apottis fond för
inbetalt fritt eget kapital. I samband med anslutningen kommer
Lovisa stad att belastas av de gemensamma
utvecklingskostnaderna som ackumulerats i Apottis balansräkning,
vilka uppskattningsvis kommer att uppgå till 168 miljoner euro
vid utgången av 2019. Lovisa stad belastas av dessa kostnader till
ett belopp som motsvarar stadens ägarandel.

Utvecklingen av Apotti-systemet finansieras med långfristiga lån.
För att upphandlingen av klient- och patientdatasystemet ska
kunna finansieras är det nödvändigt att varje delägare beviljar
bolaget en proprieborgen som motsvarar delägarens ägarandel.
Lovisa stads andel uppgår enligt uppskattning till 2 800 000 euro,
dock så att stadens proprieborgen aldrig överstiger stadens andel
av bolagets totala lånebelopp enligt stadens ägarandel (för
närvarande cirka 1 %).

De årliga kostnaderna för Apotti-systemet består av fakturerade
förvaltnings-, underhålls- och avskrivningskostnader.
Faktureringen av förvaltnings- och underhållskostnader inbegriper
fasta och rörliga kostnader för produktion samt allmänna
rörelsekostnader. De fasta förvaltnings- och
produktionskostnaderna faktureras delägarna månatligen i relation
till ägarandelen och enligt verkliga kostnader. De rörliga
produktionskostnaderna, såsom underhållskostnaderna för
licenser, faktureras enligt antalet användare enbart av de delägare
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som använder sig av klient- och patientdatasystemstjänsten.
Avskrivningskostnaderna faktureras från och med den tidpunkt då
systemet tas i bruk fram till oktober 2028, och faktureringen
baserar sig på de ackumulerade utvecklingskostnaderna i
balansräkningen. Det kalkylerade priset för Apotti-systemet är 167
euro per användare per månad 2021 och sjunker till 155 euro per
användare år 2022. Priset per användare inbegriper ingen andel av
utvecklingskostnaderna det vill säga av de fakturerade
avskrivningskostnaderna. Den nuvarande sammanlagda kostnaden
per användare per månad inom grundtrygghetscentralen uppgår till
cirka 108 euro, eftersom totalkostnaderna för de olika systemen
uppgår på årsnivå till cirka 600 000 euro. Utöver dessa kostnader
utgör grundtrygghetscentralens andel av stadens
dataförvaltningskostnader cirka 300 000 euro. Enligt bedömningen
kommer ekonomisk nytta att uppkomma bland annat genom att
den tid som används för underhåll och uppdatering av program
minskas, den tid som används för fakturering minskas, den tid
som används för förnyande av recept sparas och den tid som
används för besök på den öppna mottagningen förkortas.

Föredragning: grundtrygghetsdirektör Carita Schröder

Förslag: Grundtrygghetsnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och vidare
stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar förbereda anslutningen till
Apotti och inleder förhandlingar om delägarskap med Hansel Oy
och Oy Apotti Ab.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

STST § 26
 Föredragning: direktören för stadskanslicentralen Kristina

Lönnfors

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar
förbereda anslutningen till Apotti och inleder förhandlingar om
delägarskap med Hansel Oy och Oy Apotti Ab.

  Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Monica Hostio från Apotti Ab och direktören för
grundtrygghetscentralen Carita Schröder presenterade
Apotti-programmet.

  Ledamot Tom Liljestrand föreslog att ärendet bordläggs. Förslaget
godkändes enhälligt.
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  Ärendet bordlades. 

  En aftonskola om Apotti ordnas för stadsfullmäktiges ledamöter
19.2.2020 klockan 19.30 (direkt efter stadsfullmäktiges
sammanträde). 

 ---

STST § 48
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar
förbereda anslutningen till Apotti och inleder förhandlingar om
delägarskap med Hansel Oy och Oy Apotti Ab.

Beslut: Enligt förslaget.

  Ledamot Ralf Sjödahl avlägsnade sig från sammanträdet klockan
19.31.

 ---

STST § 71
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Beslutsförslaget för stadsfullmäktige i ärendet behöver preciseras.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige beslutar att

 Lovisa stad önskar bli delägare i bolaget Oy Apotti Ab och ta i bruk
klient- och patientdatasystemet Apotti. Stadsfullmäktige beslutar
inleda de förhandlingar som behövs i ärendet med Hansel Ab och Oy
Apotti Ab

 stadsfullmäktige befullmäktigar stadsdirektören att på stadens vägnar
förhandla om och underteckna de avtal som krävs i ärendet för att bli
delägare i Oy Apotti Ab

 stadsfullmäktige justerar denna paragraf omedelbart.

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.



LOVISA STAD PROTOKOLL 7/2020 28

Protokolljust.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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Stadsstyrelsen § 72 23.03.2020

Nämndernas och sektionernas beslut

STST § 72
 Följande nämnder har sänt beslutsförteckningar från sina möten:

 byggnads- och miljönämnden 6.2.2020

 byggnads- och miljönämnden 5.3.2020

 Affärsverket Lovisa Vatten 11.3.2020

 grundtrygghetsnämnden 12.3.2020

Förslag: Stadsstyrelsen antecknar beslutsförteckningarna för kännedom och
meddelar nämnderna och sektionerna att den inte enligt 92 § i
kommunallagen kommer att ta ärendena till behandling.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 73 23.03.2020

Anmälningsärenden stadsstyrelsen för kännedom

28/00.04.01/2020

STST § 73
a) Samkommunen för yrkesutbildning i Östra Nyland, bokslut och

verksamhetsberättelse 2019

b) Borgå stad, miljöhälsosektionens protokoll 3/2020 5.3.2020

c) Nylands förbund, landskapsstyrelsens protokoll 3/2020 2.3.2020

d) Nylands förbund, landskapsfullmäktiges protokoll 1/2020 25.2.2020.

Beslut: Till anmälningsärenden lades:

e) Genmäle till anmärkning om planuppgifterna till planen för Nyland
2050.

  Antecknades för kännedom.

 ---
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Stadsstyrelsen § 74 23.03.2020

Övriga ärenden

STST § 74
 Ville Salmi har valts till verkställande direktör för Lovisa Bostäder

Ab.

 Byaföreningarna (Strömfors, Tessjö, Valkom) erbjuder vid behov
staden byahjälpens tjänster i koronaepidemin (till exempel
mattransporter till seniorer).

Beslut: Antecknades för kännedom.

 ---
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Stadsstyrelsen § 75 23.03.2020

Att inleda samarbetsförfarande för att verkställa permitteringar

274/01.00.00/2020

STST § 75
 Beredning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom, direktören för

stadskanslicentralen Kristina Lönnfors, personalchef Thomas
Grönholm

 Den 16 mars 2020 fastställde Finlands regering riktlinjerna för
ytterligare åtgärder för att bekämpa det nya coronaviruset i
Finland. Syftet med åtgärderna är att skydda befolkningen och
trygga samhällets och näringslivets funktion. Riktlinjerna gäller
till och med den 13 april 2020. Regeringen har i samverkan med
republikens president konstaterat att undantagsförhållanden råder i
landet på grund av coronavirusutbrottet.

 Regeringen fastställde som åtgärder bland annat att skolornas och
medborgarinstitutens lokaler stängs och närundervisningen vid
dessa inrättningar avbryts. Undantagsvis ordnas dock sådan
förskoleundervisning som ordnas i skolan samt närundervisning i
årskurs 1–3 inom den grundläggande utbildningen (ändringen
20.3.2020 beaktad). Dessutom ordnas som undantag
närundervisning för elever som fått beslut om särskilt stöd. Därtill
stängdes bland annat kommunala museer, bibliotek,
biblioteksbilar, hobbylokaler och hobbyplatser,
idrottsanläggningar, ungdomslokaler, klubbhus, organisationers
samlingslokaler, dagverksamhet för äldre, arbetsverksamhet i
rehabiliteringssyfte och arbetscentraler.

 På grund av stängningen kan cirka 60 medlemmar av stadens
personal tillfälligt inte fortsätta att utföra sina arbetsuppgifter.
Dessutom minskar coronavirusepidemin och
undantagsförhållandena även behovet av övrig verksamhet och
service, och till följd av detta har stadens förutsättningar att
erbjuda arbete minskat tillfälligt vad gäller sammanlagt upp till 80
personer. Till största delen av dessa kan staden inte i detta skede
anvisa ersättande arbetsuppgifter eller sådan utbildning som
motsvarar arbetsgivarens behov.

 Undantagsförhållandet är i kraft till 13.4.2020, med det är möjligt
att undantagstillståndet fortsätter. Enligt 5 kap. 2 § 1 mom. 2
punkten i arbetsavtalslagen får arbetsgivaren permittera en
arbetstagare, om arbetet eller arbetsgivarens förutsättningar att
erbjuda arbete har minskat tillfälligt och arbetsgivaren skäligen
inte kan ordna annat lämpligt arbete för arbetstagaren eller sådan
utbildning som motsvarar arbetsgivarens behov; arbetet eller
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förutsättningarna för erbjudande av arbete anses ha minskat
tillfälligt som grund för permittering, om de enligt uppskattning
varar högst 90 dagar.

 I 13 § 3 mom. i lagen om samarbete mellan kommunala
arbetsgivare och arbetstagare stadgas att om uppsägningen,
permitteringen eller överföringen till anställning på deltid som
arbetsgivaren överväger gäller färre än tio arbetstagare eller en
permittering som varar högst 90 dagar gäller minst tio
arbetstagare, anses arbetsgivaren har fullgjort sin
förhandlingsskyldighet när förhandlingar har förts under en
tidsperiod om 14 dagar från det att de inleddes, om inte något
annat avtalas vid samarbetsförhandlingarna.

 Med hänvisning till vad som konstaterats ovan är det skäl att
inleda samarbetsförhandlingar med personalorganisationernas
företrädare i enlighet med lagen om samarbete mellan kommunala
arbetsgivare och arbetstagare om att verkställa permitteringar för
den tid undantagsförhållanden råder. Förhandlingarna gäller
stadens hela personal förutom personalen i
grundtrygghetscentralen. Personalen i grundtrygghetscentralen ska
reserveras för beredskap inför coronavirusepidemin samt för att
täcka det ökande vårdbehovet som epidemin medför. På grund av
samarbetsförfarandet kan permitteringar troligtvis inte verkställas
före 13.4.2020, men under antagandet att undantagsförhållandena
eventuellt gäller även efter det är det skäl att inleda
samarbetsförfarandet.

 Vid behov kan 2 kap. 12 § 2 mom. i arbetsavtalslagen tillämpas
gällande de arbetstagare som tillfälligt inte kan fortsätta att utföra
sina arbetsuppgifter då verksamheten avbrutits på grund av
stängda lokaler och till vilka staden inte kan erbjuda ersättande
arbetsuppgifter. Enligt lagrummet har arbetstagaren rätt att få lön
för den tid hindret varar, dock för högst 14 dagar, om
arbetstagaren är förhindrad att utföra sitt arbete på grund av en
eldsvåda eller en exceptionell naturtilldragelse som har drabbat
arbetsplatsen eller av en annan av arbetstagaren och arbetsgivaren
oberoende liknande orsak. Fristen för 14 dagar räknas i första hand
från det att hindret uppstått, till exempel från det att lokalen
stängts . Om det kan ordnas arbetsuppgifter för arbetstagaren för
till exempel en vecka, beräknas tiden från att dessa uppgifter
upphört. Bestämmelsen gäller såväl ordinarie som tidsbundna
tjänster och uppgifter. Efter de 14 till lön berättigade dagarna
upphör arbetsgivarens skyldighet att betala lön till dess att hindret
upphör.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen med anledning av coronavirusepidemin och
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rådande undantagsförhållanden att med hänvisning till 5 kap. 2 §
1. mom. 2 punkten i arbetsavtalslagen inleda
samarbetsförhandlingar i enlighet med lagen om samarbete mellan
kommunala arbetsgivare och arbetstagare för att permittera högst
80 personer under den tid undantagsförhållanden råder.
Samarbetsförhandlingarna gäller hela stadens personal förutom
personalen vid grundtrygghetscentralen.

 Dessutom utser stadsstyrelsen arbetsgivarens företrädare i
samarbetsförhandlingarna.

 Strävan är att ge personalen och personalens företrädare ett
skriftligt förhandlingsförslag 24.3.2020 och att inleda
förhandlingarna 30.3.2020. Målsättningen är att slutföra
förhandlingarna på två veckor.

 Samtidigt beslutar stadsstyrelsen att 2 kap. 12 § 2 mom. i
arbetsavtalslagen vid behov tillämpas för den personal som arbetar
inom verksamhet där arbetet avbrutits på grund av stängda lokaler.
Beslutet om avbrott fattas av den tjänsteinnehavare som enligt
förvaltningsstadgan fattar beslut om anställning i
arbetsavtalsförhållande.

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Stadsstyrelsen utsåg stadsdirektören, direktören för centralen för
utbildning och välfärd, direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur, direktören för stadskanslicentralen och
personalchefen till arbetsgivarens företrädare i
samarbetsförhandlingarna.

  Beslut enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---


